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Skrivelse till koncernstyrelsen  

 

Gemensamma riktlinjer behövs i staden för barn som avhyses  

Vänsterpartiet har i skrivelser till stadens bostadsbolag under hösten 2019 tagit upp behovet 

av översyn av det vräkningsförebyggande arbetet med hänsyn till skärpta regler för 

andrahandsuthyrning. En skrivelse i samma fråga har även lämnats till socialnämnden.  

 

De två bostadsbolag som hittills svarat har båda när det gäller barnfamiljer som hyr olovligt i 

andra hand hänvisat till lagliga hinder för kontakt med socialnämnden, där GDPR innebär 

begränsningar i att behandla och lämna ut personuppgifter. Bolagen svarar att de försöker 

meddela att de kan hjälpa till med kontakt till närmaste socialtjänst, men det förutsätter 

medgivande respektive att de verkar för att information i någon form ska lämnas till aktuell 

stadsdelsförvaltning. Andrahandshyresgästens identitet kan också vara känd även för bolagen. 

 

Socialförvaltningen tar också upp GDPR i sitt svar på Vänsterpartiets skrivelse men pekar 

samtidigt på att bostadsbolagen kan bryta sekretessen om de känner till att en barnfamilj hyr 

olovligt och göra en orosanmälan. För barn ger ju vräkningen samma konsekvenser oavsett 

vilket hyreskontrakt föräldrarna har och socialförvaltningen rekommenderar därför ur ett 

barnrättsperspektiv att bostadsbolagen som regel ska göra en orosanmälan. Bostadsbolagen 

kommer även erbjudas en utbildning i att anmäla oro för barn. 

 

Vi menar att de olika svaren på skrivelserna visar att det behövs en samsyn i staden inför det 

fortsatta arbetet och vi föreslår att Stadshus AB och stadsledningskontoret i samarbete med 

socialförvaltningen utarbetar gemensamma riktlinjer som antas i koncernstyrelsen respektive 

kommunstyrelsen. Vi vill också att staden arbetar fram gemensamma arbetssätt för att följa 

upp frågan. 

 

En likalydande skrivelse kommer att lämnas till kommunstyrelsen den 5 februari,  

 

 

 

Thomas Ehrnström (V) 

 


